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Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 501 (Alm. del), som Folketin-

gets Udvalg for Udlændinge- og Integrationspolitik har stillet til justitsmi-

nisteren den 28. april 2014. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Martin 

Henriksen (DF). 
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Spørgsmål nr. 501 (Alm. del) fra Folketingets Udvalg for Udlændinge- 

og Integrationspolitik: 

 

”Er ministeren indstillet på at gøre det lettere at få dømte ud-

lændinge sendt til afsoning i hjemlandet?” 

 

Svar: 

 

1. Justitsministeriet prioriterer allerede i dag indsatsen med at overføre 

kriminelle udlændinge til afsoning i hjemlandet højt.  

 

Overførselsindsatsen er koncentreret i en særlig Task Force Hjemsendelse 

i Justitsministeriet, som blev nedsat med indgåelsen af flerårsaftalen for 

kriminalforsorgens økonomi i 2013-2016. 

 

Der er fastsat klare og ambitiøse mål for myndighedernes behandling af 

sager om overførsel af strafafsonere. Samtidig arbejder Task Force Hjem-

sendelse på at styrke samarbejdet på området med lande som f.eks. Ru-

mænien, Serbien og Litauen.  

 

Den styrkede indsats på området har således også medført, at 34 udvis-

ningsdømte udlændinge blev overført til afsoning i 2013. Til sammenlig-

ning blev der i 2012 overført 16 og i 2011 kun 2.  

 

2. Vi skal naturligvis hele tiden være opmærksomme på, om vi kan styrke 

indsatsen. Det handler som nævnt bl.a. om at styrke samarbejdet med mod-

tagerlandene. Jeg har selv haft drøftelser med min rumænske kollega, og 

jeg agter også at benytte det kommende rådsmøde til at drøfte spørgsmålet 

bilateralt med relevante ministre.  

 

Derudover arbejder vi også på yderligere at effektivisere sagsbehandlingen 

her i landet. Senest er der således blevet sat skærpede og mere konkrete 

mål for sagsbehandlingstiden for Direktoratet for Kriminalforsorgen og for 

Justitsministeriet.  

 

 

 


